
VASA STAD  PROTOKOLL 

Sundom områdeskommitté 5.3.2020 

__________________________________________________________________________________ 

 

 
 

Tid  Torsdagen 5.3.2020 kl 18.00 – 20.20. 

 

Plats  Sundom Lärcenter, Sundomvägen 13 
 

 

DELTAGARE 

Ordinarie medlemmar 

Nilsson-Väre Marit ordförande  

Lindqvist Jonna protokollförare  

Finne Peter   

Heinonen Susanna  

Stenvall Kaj     

Kjell Nybacka   

Elisabeth Henriksson 

Eva Asplund 

 
 

 

 

 

 

 

 

  Marit Nilsson-Väre  Jonna Lindqvist 

Underskrifter Ordförande   Protokollförare 

JUSTERING AV Plats och tid: Vasa, 16.3.2020 
PROTOKOLLET 
 

Utses att      
justera                Elisabeth Henriksson    Kjell Nybacka   

PROTOKOLLET 

OMFATTAR  Paragrafer 1- 15 Sammanlagt 15   

PROTOKOLLET - Plats och tid: På Vasa stads webbsidor 18.3.2020.  
FRAMLAGT TILL 

PÅSEENDE 
 

Bevittnar  Jonna Lindqvist 

Utdrags- 

bestyrkande 

Rättelseyrkande och besvärsanvisning som bilaga. 
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__________________________________________________________________________________ 

1 § Öppnande av mötet 
   

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Mötet öppnades kl 18.00.  
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

2 § Konstaterande av mötets laglighet och beslutförhet 
     

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Mötet konstaterades lagenligt sammankallat och beslutfört.  
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

3 § Val av protokolljusterare 
  

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Beslut Till protokolljusterare valdes Elisabeth Henriksson och Kjell Nybacka.  
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Protokolljusterarna 

 

__________________________________________________________________________________ 

4 § Godkännande av föredragningslistan 
   

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

Beslut Föredragningslistan godkändes som sådan. 
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__________________________________________________________________________________ 

5 § Verksamhetsberättelse 2019 

  
 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi  

 

 

Beslutsförslag  

Verksamhetsberättelsen för 2019 diskuteras och godkänns (bilaga 1). 

   

 

Beslut              

Godkändes enligt beslutsförslaget. 

 

Delgivning  

Stadsstyrelsen 
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__________________________________________________________________________________ 

6 § Rapport över Ölandsresan och diskussion kring vidareutveckling av idéer 
 

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

  

Beslutsförslag  

 

 Rapport från Ölandsresan och vidareutveckling av idéer diskuteras (bilaga 2). 

 

 

 

Beslut Rapporten från Öandsresan diskuterades och antecknades för kännedom. En inbjudan 

för återbesök till Sundom och Vasaregionen skickas till Lars Wellin Lokal utveckling 

KalmarÖland samt till världsarvsamordnare Emma Rydner. 

 

 Tavlorna med bildcollage från Ölandsresan visas på Sundom UF:s loppmarkand  

 14–15.3. PowerPointpresentationen från resan föreslås läggas upp på www.sundom.fi.  
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__________________________________________________________________________________ 

7 § Aktualitetsöversikt kring centrumplaneringen 
 

    

Ordförande      Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

  

Ordförande informerade om senaste nytt angående centrumplaneringen. 

Ordförande hade varit i kontakt med Kati Vuohijoki, arkitekt för centrumplaneringen. 

En av orsakerna till att centrumplaneringen har dragit ut på tiden är att Kårkulla önskar 

att deras område också tas med i planeringen, detta ställer sig områdeskommittén posi-

tiva till. 

Kati Vuohijoki önskade ett förtydligande kring Sundom områdeskommitténs utlåtande 

kring detlajplanen, som skrivits sommaren 2019.   

 

Beslut 

Utlåtandet diskuterades och det konstaterades att utlåtandet är bra som sådant. 

Ordförande översätter områdeskommitténs utlåtande om detaljplanen till finska. 

Översättningen bifogas detta beslut (bilaga 3) och delges planläggningen i Vasa. 
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__________________________________________________________________________________ 

 

8 §               Möte med intressenter angående ”köpcentret” 

   

Ordförande     Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

  

Diskussion  

Sundom områdeskommitté diskuterade det kommande köpcentret. Områdeskommittén-

önskar inte enbart en butik till Sundom, utan ett torg med eventuellt Reko-verksamhet 

och andra aktiviteter. Köpcentret bör dessutom innefatta företagarutrymmen (företags-

hotell), mötesutrymmen, ett café med bageriverksamhet, blombutik och pizzeria (=nu-

varande Grillo). Företagarutrymmen med mötesutrymmen kunde finnas i byggnadens 

övre våning. Även någon form av samarbete mellan Sundom K-Market och nya S-ked-

jans butik borde initieras, någonting som ger win-win värde för båda.  

 

Beslut   

Områdeskommittén önskar att KPO:s planerade butik i Sundom också skulle ha  

utrymmen för bland annat företagare. Områdeskommittén önskar bjuda in till ett möte 

med KPO, intresserade företagare och Kati Vuohijoki. Ordförande kontaktar KPO.
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__________________________________________________________________________________ 

9 § Aktualitetsöversikt kring Långskärets fiskehamn 
 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 

Ordförande gav en aktualitetsöversikten kring Långskärets fiskehamn, vilket baserade 

sig på ett möte som ordförande deltagit i 12 februari 2020 vid stadens tekniska verk till-

sammans med Tom Blom, Richard Söderholm, Christer Håkans och Malte Björk från 

Sundom Fiskargille och Markku Järvelä, Pekka Lahti, Osmo Ovaska  och Tapio Ollika-

inen från stadens tekniska verk. 

Under mötet diskuterades möjligheten att Sundom Fiskargille hyr Långskärets fiske-

hamns område av Vasa stad, inlöser el-anslutningarna och tar över ansvaret för verk-

samheten. En förutsättning för att detta skall kunna möjliggöras är att staten överlåter 

rätten  åt Sundom Fiskargille att verka i byggnaderna i Långskärets fiskehamn och att 

enighet nås med staden kring köp av el-anslutningar och markhyran. Staden diskuterar 

överlåtelsemöjligheten (hallintaoikeus) av statens egendom till Sundom Fiskargille med 

staten.  Sundom Fiskargille uttryckte sin åsikt om sorteringshallen och ansåg att den 

gärna får stå kvar som byggnad, men att gillet inte har något intresse av att köpa sorte-

ringsmaskinen som varit ur bruk i snart 10 år.  

Mötet var positivt med en gemensam framåtanda i sikte.  

Sundom Fiskargille och Vasa stad fortsätter diskussionen i god anda.  

 

Beslut  Ärendet antecknades till kännedom  
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10 § Samarbete med Sundom Fiskargille  

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

Områdeskommitténs ordförande har diskuterat Sundom Fiskargillets fortsatta verksam- 

het med gillets ordförande Tom Blom och lovat stöda dem i deras fortsatta verksamhet  

vid Långskärets fiskehamn. Bl.a. en ”Fiskets dag” i Långskärets fiskehamn  har diskute- 

rats till sommaren 2020 

 

Beslut            Områdeskommittén ställer sig positiva till ett samarbete med fiskarna i deras strävan att 

utöka sin verksamhet och profilera sig bättre.  
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__________________________________________________________________________________ 

 

11 § Fortsatt utveckling av året runt verksamheten vid Öjberget 

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 Året runt verksamheten och dess utveckling vid Öjberget diskuterades.  

  

 Tre stora panoramatavlor i utkikstornent på Öjberget har uppdaterats. Matts Andersén 

och Peter Edén har uppdaterat texterna och Liselott Nyström-Forsén har gjort några nya 

bilder. Arbetet har gjorts på talko. Materialet har sänts till Vasa stad för tryckning och 

montering.  

 Vasa stad har under vintern förnyat stolparna för den stora infotavlan vid Markvägen, 

efter att skylten blåst omkull. 

 Områdeskommittén påpekar att naturstigen och dess infotavlor behöver kontinuerlig 

tillsyn och uppdatering. 

  

 Den fortsatta utvecklingen av året rung verksamhet vid Öjberget kommer att behandlas 

vidare på kommande möten under året 2020 tillsammans med fritidsverket och stadens 

tekniska verk.  

 

Beslut Ärendet antecknades till kännedom 
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12 §              EU-projekt kring landsbygdsutveckling 

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

 Ordförande har fört fram en idé att diskutera någon form av ett EU-finansierad lands-

bygdsutvecklingsprojekt till Sundom med Maria Backman och Maija Alasalmi.  

 

Beslut Marit Nilsson-Väre kontaktar Maija Alasalmi och Maria Backman för att diskutera 

landsbygdsutveckling. Till mötet inbjuds också Sundom  Bygdeförenings ordförande 

Kjell Nybacka, som samtidigt är medlem i Sundom områdeskommitté. Mötet inplaneras 

till april.  
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__________________________________________________________________________________ 

 

13 § Gemensamt boende i Sundom 

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

Beslutsförslag  

 Områdeskommittén diskuterar gemensamt boende i Sundom som ett alternativ.  

 

Beslut Områdeskommittén diskuterade gemensamt boende för olika åldrar i Sundom centrum 

och konstaterade att det vore ett bra alternativ, något som ekonomiskt skulle vara lön-

samt och samtidigt skapa en gemenskap mellan yngre och äldre sundombor. 
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14 §          Övriga ärenden 

 

Bygdeföreningens ordförande Kjell Nybacka informerade om Sundom bygdeförenings verksamhet: 

 

- Sundom bygdeförening ska göra en analys vid Hamnträsket för att forska i forntida bosätt-

ningar i Sundom. Analysen görs av Umeå universitet. 

- Sundom bygdeförening bjuder in skolorna i Sundom, Solf och Yttermalax till en gratis guidad 

lektion vid besökscentret Meteoria Söderfjärden under år 2020. 

- Sundom bygdeförening har ansökt om bidrag för att bjuda in olika grupper till soldattorpet vid 

museiområdet, man kommer bland annat att bjuda in pensionärsgrupper och Kårkulla. 

- Kronvik byaförening har diskuterat med Aktion Österbotten och kommer att söka medel för ett 

hopptorn, toaletter, grilltak samt muddring av småbåtshamnen vid Kronviksimstrand 

 

 

Beslut  

            Antecknades för kännedom. 
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15 §             Mötets avslutande och nästa möte 

 

Ordförande  Marit Nilsson-Väre, tfn 050-371 5515, marit.nilsson-vare(at)hanken.fi 

 

                        Mötet avslutades kl. 20.20  

                        Nästa möte hålls den 12.5 kl 18. 

 


